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Protokół z XLVI sesji Rady Gminy Suchy Las VIII kadencji 

23 maja 2022 r. (czwartek), godz. 16:30 

Park Wodny OCTOPUS, sala multimedialna, Suchy Las, ul. Szkolna 18. 

 

Porządek sesji: 

1. Otwarcie sesji  

2. Stwierdzenie prawomocności obrad  

3. Przyjęcie protokołu z sesji Rady Gminy Suchy Las nr XLIV/22 z dnia 24 marca 2022 r. 

4. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego Złotniki – rejon ulicy Prostej. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Biedrusko – 

rejon ulic Kasztanowej, Chludowskiej, Poznańskiej i 7 Pułku Strzelców Konnych – część II. 

6. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwały budżetowej na rok 2022. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Suchy Las na lata 

2022-2035. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie utworzenia jednostki budżetowej centrum usług wspólnych 

z siedzibą w Suchym Lesie oraz nadania jej statutu. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy najmu części działki gruntu 

nr 249/9 w obrębie Jelonek. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy dzierżawy części działki gruntu 

nr 287/2 w obrębie Złotniki. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy dzierżawy części działki gruntu 

nr 179/7 w obrębie Suchy Las. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy dzierżawy części działki gruntu 

nr 23 w obrębie Biedrusko. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany składu osobowego Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw 

Społecznych. 

14. Informacje:  

• Wójta Gminy,  

• Przewodniczącego Rady Gminy,  

• Przedstawiciela Gminy w Stowarzyszeniu Gmin i Powiatów Wielkopolski,  

• Przewodniczących Komisji Rady. 

15. Interpelacje i zapytania radnych. 

16. Wolne głosy i wnioski. 

17. Zamknięcie sesji. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak przed otwarciem sesji poprosił Radnego 

Z. Hącie o przypomnienie sylwetki zm. zasłużonego mieszkańca gminy druha Wojciecha Szulca.  

Radny Z. Hącia poinformował, że w dniu 20 maja br. pożegnali zm. Wojciecha Szulca, człowieka 

zasłużonego dla Suchego Lasu, gminy i strażaków sucholeskich. Radny wskazał, że zm. Wojciech 

Szulc prowadził pierwszą aptekę w gminie, był strażakiem od roku 1998, a od 2007 roku pełnił 

funkcję prezesa jednostki OSP Suchy Las. Radny dodał, że pełnił również funkcję prezesa Zarządu 

Gminnego Ochotniczej Straży Pożarnej przez jedną kadencję i w ubiegłym roku ponownie został 

wybrany prezesem. Dodał, że zm. Wojciech Szulc był człowiekiem ciepłym, rozmownym, dostrzegał 

to co w człowieku najlepsze. Radny wskazał, że miał z nim bardzo bliski kontakt. Podkreślił, że zm. 
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druh Wojciech Szulc uratował straż sucholeską w pewnym okresie oraz doprowadził w ubiegłym roku 

do istotnych zmian w sucholeskiej straży. Dodał, że będzie go brakowało strażakom oraz 

mieszkańcom. Wskazał, że był również komisarzem wyborczym. Radny wyraził żal, że druh 

Wojciech Szulc odszedł oraz wyraził nadzieje, że towarzyszy zebranym z góry. Radny Z. Hącia 

poprosił zebranych o uczczenie zm. druha Wojciecha Szulca minutą ciszy.  

Zebrani uczcili minutą ciszy zm. druha Wojciecha Szulca. 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak w imieniu własnym oraz prezydium, 

wszystkich Radnych, Przewodniczących Osiedli i Sołtysów złożył wyrazy współczucia na ręce Wójta 

Gminy Suchy Las G. WOjtery z uwagi na śmierć ojca.  

 

Ad. 1. Otwarcie sesji (00:09:29*) 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak otworzył XLVI sesję Rady Gminy Suchy 

Las VIII kadencji w dniu 23 maja 2022 r. o godz. 16:37 witając Radnych oraz gości.  

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak poinformował, że sesja Rady Gminy Suchy 

Las była transmitowana on – line, nagranie w systemie audio – video było dostępne w serwisie 

esesja.tv pod linkiem https://esesja.tv/transmisje_z_obrad/181/rada-gminy-suchy-las.htm. Nagranie 

z transkrypcją będzie udostępnione po upływie 14 dni od daty sesji. Dostęp do tego serwisu odbywa 

się poprzez stronę internetową www.suchylas.pl/media. Z uwagi na publiczny charakter sesji 

nie należy posługiwać się danymi osobowymi, ponieważ można narazić się na złamanie przepisów 

dotyczących ochrony danych osobowych. 

 

Ad. 2. Stwierdzenie prawomocności obrad (00:09:35*) 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak stwierdził, że obrady sesji były prawomocne. 

W sesji udział wzięło 15 Radnych.   

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak spytał czy zebrani mają uwagi do porządku 

obrad sesji. 

 

W związku z brakiem uwag do porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak 

przeszedł do kolejnego punktu porządku sesji.   

 

Ad. 3. Przyjęcie protokołu z sesji Rady Gminy Suchy Las nr XLIV/22 z dnia 24 marca 2022 r. 

(00:10:02*) 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak spytał czy Radni mają uwagi do protokołu 

z sesji Rady Gminy Suchy Las nr XLIV/22 z dnia 24 marca 2022 r.  

 

Wobec braku uwag do protokołu, Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak zarządził 

głosowanie w sprawie przyjęcia protokołu z sesji Rady Gminy Suchy Las nr XLIV/22 z dnia 24 marca 

2022 r.  

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   

W głosowaniu udział wzięło 15 Radnych. 

Za – 15: Ankiewicz A., Bajer M., Banaszak R., Dudkiewicz J., Hącia Z., Jankowiak M., Koźlicka I., 

Łączkowski K., Pągowska J., Prycińska W., Przybylski M., Radzięda J., Rozwadowski R., 

Słowiński G., Sztolcman T.,  
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Przeciw – 0, 

Wstrzymujących się – 0. 

Protokół został przyjęty jednogłośnie. 

 

Ad. 4. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego Złotniki – rejon ulicy Prostej (00:11:29*) 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak przekazał głos Przewodniczącej Komisji 

Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radnej J. Pągowskiej w celu przedstawienie opinii 

Komisji na temat projektu uchwały.  

Przewodnicząca Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radna J. Pągowska 

poinformowała, że odnośnie projektu uchwały znacznie wcześniej odbywały się już rozmowy. 

Wskazała, że Komisja miała okazje spotkać się z właścicielem działek. Dodała, że plan obejmuje tylko 

ulice Prostą i rząd działek od ulicy Kalinowej do ulicy Jelonkowej. Przewodnicząca Komisji 

poinformowała, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak otworzył dyskusję nad projektem uchwały.  

 

Radny G. Słowiński zaapelował do Radnych, którzy nie brali udziału w pracach Komisji 

o pozytywnie głosowanie za projektem uchwały, która pozwoli uregulować niekontrolowaną 

zabudowę prowadzoną przez inwestorów, na niektórych posesjach. Dodał, że przyjęcie uchwały 

spowoduje, że mieszkańcy będą się czuli bardziej bezpiecznie na swoich posesjach. Radny kierując 

wypowiedź do Wójta Gminny wskazał, że liczy na to, by w maksymalnie krótkim czasie przygotować 

projekt planu za co w imieniu mieszkańców będą wdzięczni.   

 

Z uwagi na brak dalszych głosów i uwag Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak 

zamknął dyskusję nad projektem uchwały.    

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak zarządził głosowanie w sprawie podjęcia 

uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego Złotniki – rejon ulicy Prostej. 

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   

W głosowaniu udział wzięło 15 Radnych. 

Za – 15: Ankiewicz A., Bajer M., Banaszak R., Dudkiewicz J., Hącia Z., Jankowiak M., Koźlicka I., 

Łączkowski K., Pągowska J., Prycińska W., Przybylski M., Radzięda J., Rozwadowski R., 

Słowiński G., Sztolcman T.,  

Przeciw – 0,  

Wstrzymujących się – 0.  

Uchwała została przyjęta i nadano jej numer XLVI/526/22. 

 

 

Ad. 5. Podjęcie uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

Biedrusko – rejon ulic Kasztanowej, Chludowskiej, Poznańskiej i 7 Pułku Strzelców Konnych – 

część II (00:14:15*) 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak przekazał głos Przewodniczącej Komisji 

Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radnej J. Pągowskiej w celu przedstawienie opinii 

Komisji na temat projektu uchwały.  
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Przewodnicząca Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radna J. Pągowska 

poinformowała, że Komisja jednomyślnie, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Przewodnicząca wskazała, że w załączniku do uchwały znajdują się uwagi, które były analizowane 

i poddane wcześniej pod głosowanie.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak otworzył dyskusję nad projektem uchwały.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak przypomniał zebranym, że dla części terenu 

Rada Gminy uchwaliła miejscowy plan zagospodarowania przestrzennego Biedrusko – rejon ulic 

Kasztanowej, Chludowskiej, Poznańskiej i 7 Pułku Strzelców Konnych – część I. Wskazał, że obecnie 

omawiany plan obejmuje teren szkoły oraz teren tak zwanej „Kuźni”. Przewodniczący Rady Gminy 

mając na względzie dobro mieszkańców oraz dzieci wniósł o głosowanie za przyjęciem projektu, 

by można było jak najszybciej przystąpić do realizacji etapu I budowy nowej szkoły.  

 

Z uwagi na brak dalszych głosów i uwag Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak 

zamknął dyskusję nad projektem uchwały.    

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak zarządził głosowanie w sprawie podjęcia 

uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Biedrusko – rejon ulic 

Kasztanowej, Chludowskiej, Poznańskiej i 7 Pułku Strzelców Konnych – część II. 

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   

W głosowaniu udział wzięło 15 Radnych. 

Za – 15: Ankiewicz A., Bajer M., Banaszak R., Dudkiewicz J., Hącia Z., Jankowiak M., Koźlicka I., 

Łączkowski K., Pągowska J., Prycińska W., Przybylski M., Radzięda J., Rozwadowski R., 

Słowiński G., Sztolcman T.,  

Przeciw – 0,  

Wstrzymujących się – 0.  

Uchwała została przyjęta i nadano jej numer XLVI/527/22. 

 

Ad. 6. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwały budżetowej na rok 2022 

(00:16:53*) 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak przekazał głos Przewodniczącej Komisji 

Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radnej J. Pągowskiej w celu przedstawienie opinii 

Komisji na temat projektu uchwały.  

Przewodnicząca Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radna J. Pągowska 

poinformowała, że Komisja jednomyślnie zaopiniowała projekt uchwały. Przewodnicząca Komisji 

zwróciła uwagę, że w projekcie uchwały wskazano numer XLV sesji i należy to poprawić na numer 

XLVI. 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak poprosił zebranych o dokonanie zmiany 

w materiałach zgodnie ze wskazaniem Radnej J. Pągowskiej. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak otworzył dyskusję nad projektem uchwały.  

Z uwagi na brak dalszych głosów i uwag Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak 

zamknął dyskusję nad projektem uchwały.    

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak zarządził głosowanie w sprawie podjęcia 

uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwały budżetowej na rok 2022. 
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Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   

W głosowaniu udział wzięło 15 Radnych. 

Za – 15: Ankiewicz A., Bajer M., Banaszak R., Dudkiewicz J., Hącia Z., Jankowiak M., Koźlicka I., 

Łączkowski K., Pągowska J., Prycińska W., Przybylski M., Radzięda J., Rozwadowski R., 

Słowiński G., Sztolcman T.,  

Przeciw – 0,  

Wstrzymujących się – 0.  

Uchwała została przyjęta i nadano jej numer XLVI/528/22. 

 

 

Ad. 7. Podjęcie uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Suchy Las 

na lata 2022-2035 (00:18:55*) 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak przekazał głos Przewodniczącej Komisji 

Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radnej J. Pągowskiej w celu przedstawienie opinii 

Komisji na temat projektu uchwały.  

Przewodnicząca Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radna J. Pągowska 

poinformowała, że Komisja jednomyślnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak otworzył dyskusję nad projektem uchwały.  

Z uwagi na brak dalszych głosów i uwag Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak 

zamknął dyskusję nad projektem uchwały.    

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak zarządził głosowanie w sprawie podjęcia 

uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Suchy Las na lata 2022-2035. 

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   

W głosowaniu udział wzięło 15 Radnych. 

Za – 15: Ankiewicz A., Bajer M., Banaszak R., Dudkiewicz J., Hącia Z., Jankowiak M., Koźlicka I., 

Łączkowski K., Pągowska J., Prycińska W., Przybylski M., Radzięda J., Rozwadowski R., 

Słowiński G., Sztolcman T.,  

Przeciw – 0,  

Wstrzymujących się – 0.  

Uchwała została przyjęta i nadano jej numer XLVI/529/22. 

 

 

Ad. 8. Podjęcie uchwały w sprawie utworzenia jednostki budżetowej Centrum Usług Wspólnych 

z siedzibą w Suchym Lesie oraz nadania jej statutu (00:20:11*) 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak przekazał głos Przewodniczącej Komisji 

Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radnej J. Pągowskiej w celu przedstawienie opinii 

Komisji na temat projektu uchwały.  

Przewodnicząca Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radna J. Pągowska 

poinformowała, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. Przewodnicząca Komisji 

wskazała, że znaczna część Radnych uczestniczyła w posiedzeniu Komisji. Natomiast poprosiła 

Skarbnik Gminy Suchy Las M. Wojtaszewską o przedstawienie idei centrum usług wspólnych z uwagi 

na zapytania niektórych Radnych przed sesją.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak otworzył dyskusję nad projektem uchwały.  
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Skarbnik Gminy Suchy Las M. Wojtaszewska poinformowała, że centrum usług wspólnych jest 

możliwe do utworzenia i proponują by to centrum usług wspólnych, które będzie zajmowało się 

na pierwszym etapie obsługą finansowo-księgową jednostek budżetowych oświatowych nie było 

wydziałem w urzędzie, a stanowiło odrębny twór w postaci jednostki budżetowej. Zatem działać 

będzie jak szkoły czy przedszkola. Skarbnik poinformowała, że ideą utworzenia CUW jest 

zapewnienie sprawnej obsługi finansowo-księgowej pozostałych jednostek oświatowych 

wymienionych w uchwale tj: Szkoła Podstawowa nr 1 w Suchym Lesie, Szkoła Podstawowa nr 2 

w Suchym Lesie, Przedszkole Leśnych Ludków w Suchym Lesie i Zespół Szkół w Chludowie. 

Skarbnik wskazała, że w pierwszej kolejności planowane jest pozostawienie obsługi kadrowej 

w szkołach z uwagi na ilość załatwianych spraw kadrowych. Skarbnik poinformowała, że w gminie 

pracuje 274 nauczycieli, liczba ta nie jest tożsama z etatami, jest to ilość osób, która pracuje i będzie 

mogła w swoich jednostkach załatwiać na bieżąco sprawy, które niejednokrotnie mają wymiar bardzo 

osobisty. Skarbnik poinformowała, że w Zespole Szkół w Biedrusku pracuje 50 nauczycieli, 

w Przedszkole Leśne Ludki w Suchym Lesie pracuje 22 nauczycieli, w Szkole Podstawowej nr 1 

Suchym Lesie pracuje 65 nauczycieli, w Szkole Podstawowej nr 2 w Suchym Lesie pracuje 

87 nauczycieli, a w Zespole Szkół w Chludowie pracuje 50 nauczycieli. Dane najnowsze pochodzące 

z Systemu Informacji Oświatowej. Skarbnik wskazała, że występują jeszcze pracownicy obsługi 

w liczbie 90 osób i są to między innymi panie sprzątające, woźne czy osoby pomagające przy 

wydawaniu posiłków. Skarbnik wskazała, że obsługa tych pracowników zostanie w jednostkach, 

ponieważ są bezpośrednio związani z pomocą przy dzieciach, mają inne zadania niż pracownicy 

administracji w tym księgowości. Skarbnik poinformowała, że w pierwszej kolejności chcą usprawnić 

obsługę finansowo-księgową. Skarbnik Gminy przedstawiła stan etatów kadry finansowo-księgowej: 

5 głównych księgowych, 2,4 etatu płacowego, 2 etaty administracyjne, 3 kadrowe. Skarbnik wskazała, 

że wiadomym jest, że w centrum usług wspólnych będzie jeden kierownik oraz jedna główna 

księgowa. Skarbnik wskazała, że nie wie ile etatów będzie mniej ponieważ, na tą chwilę nie zajmują 

się układaniem zatrudnienia, gdyż od tego będzie kierownik CUW i główna księgowa. Skarbnik 

poinformowała, że obecnie jest 11,4 etatu, a planują maksymalnie w pierwszym etapie 6 etatów dla 

zapewnienia sprawnej obsługi. Skarbnik rozwijając znaczenie sprawnej obsługi wskazała, że w tej 

chwili w 4 jednostkach oświatowych jest jedna osoba, która zapewnia obsługę głównego księgowego. 

Dodała, że tak naprawdę w 3 jednostkach, bo w jednej nie ma zapewnienia, bo ta osoba fizycznie nie 

jest w stanie. Skarbnik wskazała, że każdego roku przy tworzeniu i zatwierdzaniu arkuszy 

organizacyjnych pojawiały się wnioski z jednostek budżetowych o dodatkowe etaty administracyjne 

głównie w dziale księgowości. Skarbnik wskazała, że organ prowadzący w osobie Wójta Gminy 

wyrażał zgodę ale się to nie sprawdziło. Po pierwsze jest bardzo ciężko znaleźć fachowców do pracy 

w jednostkach budżetowych oświatowych zwłaszcza w niepełnym wymiarze godzin lub 

na zastępstwo. Dodała, że w jednej z jednostek taka zgoda została wydana w zeszłym roku a jednostka 

nie zapewniła takiej obsługi księgowej. Skarbnik poinformowała, że nie chodzi tylko i wyłącznie 

o prowadzenie księgowości, która kojarzy się z wytwarzaniem dokumentów ale jednostki poprzez 

brak zapewnianie obsługi finansowej nie mogą wypełniać swoich obowiązków wynikających 

z rozporządzeń czy ustawy o finansach to znaczy nie mogą sporządzać miesięcznych sprawozdań 

budżetowych. Skarbnik wskazała, że takich sprawozdań jest dużo a nie przygotowanie takiego 

sprawozdania budżetowego w terminie, chociażby z wykonania dochodów, wydatków, stanu 

zobowiązań czy należności stanowi czyn naruszenia dyscypliny finansów. Skarbnik poinformowała, 

że w jednej jednostce taki stan ma miejsce trzeci rok z rzędu. Skarbnik poinformowała, że głównym 

celem utworzenia CUW nie są oszczędności, a zapewnienie sprawnej obsługi i zastępowalności tak, 

by pracownicy mogli zapewnić zastępowalność, by sprawozdania były wypełniane rzetelnie 

i terminowo, by organ prowadzący nie miał dyletantów, którego z dyrektorów wysyłać na dyscyplinę 
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przez niesporządzenie lub po sporządzeniu sprawozdania po terminie. Skarbnik wskazała, że trwają 

rozmowy i poszukiwania lokalu na rynku lokalnym gdzie CUW w składzie 6 osobowym pomieścić. 

Skarbnik wskazała, że podobnie jak w jednostce budżetowej ma być to jedno miejsce by pracownicy 

nie byli rozsiani po różnych budynkach i placówkach. Mają być to biura z prawdziwego zdarzenia, 

gdzie mogliby podejść dyrektorzy, porozmawiać o swoich ewentualnych problemach, gdzie mogliby 

przyjść pracownicy, tak by zapewnić godne warunki dla obu stron. Skarbnik odpowiadając z góry na 

pytanie dlaczego nie włączają w pierwszym etapie do obsługi przez CUW Zespołu Szkół w Biedrusku 

wskazała, że ta jednostka nie boryka się z kłopotami i w pierwszej kolejności chcą zorganizować prace 

w tych jednostkach, gdzie kłopoty czy problemy się pojawiają. Dodała, że w drodze negocjacji jeśli 

jednostka z Biedruska chciałaby być objęta CUWem to nie będzie problemu. Skarbnik wskazała, że na 

początku zanim twór okrzepnie, zanim będzie zorganizowany i nastąpi rozruch, który ambitnie 

zaplanowali na 1 sierpnia br. muszą działać od razu, stąd projekt uchwały i wniosek do Rady o jej 

podjęcie. Skarbnik wskazała również, że nie planują w pierwszym etapie przejęcia w formie 

porozumienia obsługi CKiBP, gdyż jest to instytucja kultury posiada osobową prawną, zupełnie inny 

zakres działalności niż placówki oświatowe. Ponadto nie planują obejmować zakładu budżetowego 

centrum usług wspólnych z uwagi na inną formę działalności, inną specyfikę, inne rozliczenia 

z podatkiem VAT. W pierwszym etapie CUWem objęte zostaną wyłącznie cztery jednostki 

budżetowe.  

Radny Z. Hącia stwierdził, że zebrani wracają do czasów gdy funkcjonował inspektor szkolny i była 

zbiorcza szkoła gminna. Radny wskazał, że ponad 40 lat pracował w zawodzie nauczyciela i miał 

okazje praktykować jak taka obsługa centralna wyglądała. Wskazał, że mieściła się ona w Suchym 

Lesie i rezultat był taki, że jeśli cokolwiek chciało się załatwić w sprawach księgowych i finansowych 

to trzeba było udać się do Suchego Lasu, co utrudniało prace dyrektorom. Radny wyraził opinię, 

że jeżeli Skarbnik zarzuca, że pracownicy księgowości nie dopełniają swoich obowiązków to jest 

to wina dyrektora, gdyż to on jest ich zwierzchnikiem. Radny wyraził opinię, że najłatwiej jest pewne 

sprawy od razu uzgodnić, załatwić a nie jeździć do Suchego Lasu co może generować opóźnienia 

i problemy. Radny stwierdził, że wprowadzenie CUW nie tyle usprawni a utrudni życie 

poszczególnym szkołom. Radny wyraził opinię, że będzie głosował przeciw uchwale, bo nie wnosi nic 

dobrego, a robi jeszcze większy bałagan. Dodał, że wina niedopilnowania księgowości nie leży 

po stronie księgowej a dyrektora szkoły, który nie czuwa nad personelem.  

Skarbnik Gminy Suchy Las M. Wojtaszewska poinformowała, że w tej chwili technika poszła tak 

do przodu, że nie ma konieczności spotykania się i przyjeżdżania do Suchego Lasu, gdyż sprawy 

można załatwić drogą mailową i połączyć się online, a faktury nie muszą być przywożone, mogą być 

skanowane i przysłane w formie elektronicznie. Skarbnik poinformowała, że od 1 stycznia 2023 r. 

wchodzą faktury ustrukturyzowane, nie będzie obrotu papierowego wszystko będzie odbywało się 

w formie elektronicznej. Skarbnik odnosząc się do wypowiedzi Radnego Z. Hąci okazała zdziwienie, 

gdyż niedawno rozmawiali z Radnym Z. Hącią, który wydawało się, że optuje za utworzeniem CUW, 

a teraz zarzuca, że chcą się uwstecznić i wprowadzić zarządzanie centralne. Skarbnik zaprzeczyła 

temu stwierdzeniu, wskazała że centrum usług wspólnych CUW zapewnia obsługę każdej szkole 

z osobna i każdemu dyrektorowi z osobna. Dodała, że dyrektor nadal jest odpowiedzialny za swoją 

szkołę, planuje swój budżet i jest za niego odpowiedzialny. Skarbnik wskazała, że chodzi o obsługę 

finansowo-księgową, wykonywanie przelewów oraz księgowanie. Skarbnik podkreśliła, 

że nowoczesne programy pozwalają na obsługę na odległość bez konieczności ciągłego przyjeżdżania 

do biura. 

Radna J. Radzięda wskazała, że w statucie z góry ograniczono lokalizację centrum usług wspólnych 

do Suchego Lasu. Radna spytała czy podanie lokalizacji CUW jest konieczne. Radna spytała czy 

w Złotnikach nie udałoby się wynająć taniej powierzchni dla CUW niż w samym Suchym Lesie. 

Następnie Radna spytała czy docelowo CUW będzie miało siedzibę w nowym urzędzie gminy 
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po wybudowaniu. Ponadto wskazała, że Radni chcieliby zobaczyć wyliczenia początkowe kosztów, 

które trzeba będzie ponieść na starcie na zakup systemów informatycznych oraz uruchomienia 

jednostki. 

Skarbnik Gminy Suchy Las M. Wojtaszewska poinformowała, że tak jak w pierwszej swojej 

wypowiedzi wskazała, że nie podjęto decyzji o lokalizacji centrum usług wspólnych. Odpowiadając 

na pytanie dlaczego wybrano miejscowość Suchy Las, Skarbnik poinformowała, że w Suchym Lesie 

znajdują się trzy największe jednostki oświatowe, dlatego oczywistym było wybranie lokalizacji 

siedziby. Dodała, że nie rozpatrywali żadnych konkretnych lokalizacji. Odnośnie zakupu systemów 

Skarbnik wskazała, że obecnie jednostki pracują na dwóch systemach Progman i Vulkan. 

Najprawdopodobniej te umowy pozostaną, nie ma konieczności kupowania nowego oprogramowania. 

Skarbnik wskazała, że w pierwszej kolejności utrzymają oba programy. Ponadto jeśli jednostki mają 

popisane umowy do końca roku to zostaną one utrzymane. Skarbnik dodała, że jeżeli wystąpi 

konieczność do usprawnienia pracy to będą kupować moduły, a systemy Progman i Vulkan nie 

są drogimi systemami, pracują ze wszystkimi obowiązującymi systemami jak na przykład Bestia czy 

program sprawozdawczy. Skarbnik wskazała, że na moment uruchomienia jednostki nie będzie 

ponoszonych kosztów związanych z systemami. Odnośnie wyposażenia biur w meble Skarbik 

wskazała, że nie wie czy pracownicy będą przechodzić z obecnymi meblami znajdującymi się 

w jednostkach czy zostanie wyposażone w nowe meble. Taka decyzja nie zapadła. Skarbnik wskazała, 

że mając na uwadze zainteresowanie Radnych tematem lokalu czy umów zanim będą podjęte decyzje 

to i tak będą musiały nastąpić zmiany w budżecie czy w WPF. Tym samym Radni zostaną 

poinformowani jakie są plany czy możliwości, do których się przymierzają i tak ostatecznie Rada 

Gminy uchwali środki w jakich ramach będą mogli się poruszać. Skarbnik podkreśliła, 

że w wypowiedzi wskazuje na środki a nie na konkretne adresy. Skarbnik stwierdziła, że jeśli będzie 

możliwość doprojektowania czy wygospodarowania pomieszczeń dla CUW w nowej siedzibie urzędu 

to oczywiście, że siedziba zostanie przeniesiona. Skarbnik dodała, że byłoby to plusem we wnioskach 

o ubiegania się o środki na przykład z programu Jessica na budowę nowego urzędu. Skarbnik dodała, 

że nie wie czy jest to uwzględnione w projekcie ale można by to na tym etapie wygospodarować. 

Radna J. Radzięda odniosła się do wypowiedzi Skarbnik Gminy odnośnie zaawansowanych 

technologii, że nie ma potrzeby by dyrektorzy przejeżdżali co chwilę do CUW w Suchym Lesie. 

Radna wskazała, że równie dobrze siedziba CUW może być w innych miejscowościach. Radna 

stwierdziła, że należy patrzeć na ceny nieruchomości. W kolejności Radna wyraziła obawę, 

że w przypadku CUW Rada zostanie postawiona przed faktem dokonanym jak w przypadku spółki 

LARG. Radni powołają statut, utworzą jednostkę a za dwa trzy miesiące Skarbnik Gminy przedstawi 

koszty wynajęcia lokalu, które trzeba będzie przyjąć i przydzielić środki w budżecie, bo okaże się, 

że zbliża się czas otwarcia CUW. Dodała, że na pewno będzie jedna oferta spełniająca standardy 

urzędu i Rada nie będzie miała możliwości wyboru tym samym będzie musiała przegłosować środki.  

Skarbnik Gminy Suchy Las M. Wojtaszewska przekazała osobistą odpowiedź, że równie dobrze 

za miesiąc lub dwa może być przedstawiony projekt uchwały budżetowej odwołujący zamierzenie 

powstania CUW. Skarbnik podkreśliła, że w statucie Wójt Gminy powierzył nadzór nad jednostką 

Skarbnikowi. Dodała, że nie robi tego z przekory tworzenia jednostki i szukania ludzi, którzy 

zechcieliby w jednostce pracować. Podkreśliła, że w tej chwili Wójt jako organ wykonawczy został 

postawiony przed faktem czynów dokonanych, nie ważne z czyjej winy, to nie jest miejsce i czas, 

by rozmawiać o często delikatnych sprawach osobistych niektórych osób ale fakt pozostaje faktem. 

W trzech jednostkach nie ma zapewnionej obsługi finansowo-księgowej i chcą zaradzić temu 

na przyszłość. Skarbnik dodała, że wiedzą o planach Rady jakie są omawiane z Wójtem dotyczące 

budowy dwóch kolejnych obiektów oświatowych, które również będą wymagały takiej obsługi 

finansowo-księgowej czy będą działały jako filie czy jako jednostki budżetowe. Dodała, że pół etatami 

nie będą w stanie tego rozwiązać, bo takie próby już były i nie zdały egzaminu. Skarbik odnosząc się 
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do pierwszej części pytania Radnej J. Radziędy wskazała, że nie upiera się, że ma być to Suchy Las, 

natomiast wydawało się, że jest to oczywisty wybór z uwagi na siedzibę trzech największych 

jednostek oświatowych. Skarbnik poinformowała, że siedzibę należy wskazać i jeśli poszukiwania 

zakończą się sukcesem w innej miejscowości to na sesji można zmienić uchwałę i wskazać inną 

siedzibę CUW.  

Radna J. Radzięda poruszyła kwestię wynagrodzeń w CUW. Radna założyła, że problemy 

z zatrudnieniem dobrych księgowych w administracji samorządowej wynikają z tego, że płace 

są na wątpliwie zadowalającym poziomie. Radna spytała czy do CUW zostaną przeniesione obecnie 

pracujące księgowe czy odbędzie się rekrutacja i pozyskanie z rynku nowych pracowników. Radna 

również spytała na jakim poziomie Skarbnik zamierza ustalić płace by była to atrakcyjna praca. 

Skarbnik Gminy Suchy Las M. Wojtaszewska odpowiedziała, że nie będzie ustalała 

wynagrodzenia, bo nie jest kierownikiem CUW. Skarbnik wskazała, że może co najwyżej opierając 

się na tabelach obecnie obowiązujących wskazać, że po ostatnich podwyżkach, które wynegocjowali 

dyrektorzy wynagrodzenia są bardzo satysfakcjonujące zwłaszcza głównych księgowych. Skarbnik 

stwierdziła, że obecne wynagrodzenia, porównując z innymi jednostkami są bardzo zadowalające. 

Następnie Skarbnik odpowiadając na pytanie czy księgowi będą przenoszeni wskazała, że kwestię 

pozostawia kierownikowi CUW oraz głównej księgowej, która będzie budowała kadrę. Dodała, 

że w trzech jednostkach nie ma takiej obsługi, która zapewniałyby ciągłość pracy z uwagi 

na długoterminowe zwolnienia czy urlopy, zatem trudno powiedzieć, że te osoby zostaną przeniesione 

do CUW skoro praca ma zostać usprawniona. Skarbnik dodała, że jedna osoba nie ma zdolności 

do pracy, co do innych osób nie wiadomo kiedy wrócą, bo mają do wykorzystania urlopy, niektórzy 

otwarcie wskazali, że nie chcą pracować w CUW, a z niektórych jednostek nie ma kogo przenosić. 

Skarbnik wskazała, że pozostawia decyzję kierownikowi i głównej księgowej, która będzie budowała 

zespół. 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak poinformował, że tematy były szeroko 

omawiane na Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego. Ponadto poruszono kwestię 

zespołu, wskazano, że ma być to 6 etatów: kierownik, główna księgowa, dwóch pracowników 

księgowych i dwóch pracowników płacowych. 

Radny M. Przybylski stwierdził, że to o czym mówił Radny Z. Hącia nie jest pozbawione 

racjonalnych i historycznych podstaw. Wskazał, że do płowy lat 90. istniały i funkcjonowały ZEASy – 

Zespoły Ekonomiczno-Administracyjne Szkół, które upadły bo tworzył się zły rodzaj relacji między 

kierownictwem ZEASów, a dyrektorami szkół, którzy z czasem stali się petentami w swoich szkołach. 

Radny wskazał, że o środkach finansowych szkoły decydowały ZEASy obecne CUWy, a dyrektor 

mógł jedynie zabiegać o środki, co doprowadziło do pewnego poziomu irytacji dyrektorów, 

co spowodowało, że ZEASy upadły a administracje przeniesiono do szkół. Następnie Radny 

stwierdził, że należy zwrócić uwagę na praktyczny aspekt funkcjonowania szkół, otóż w wielu 

szkołach występują niedobory kadrowe, które również mają miejsce w poznańskim CUW. Odnosząc 

się do wypowiedzi Radnej J. Radziędy podkreślił, że poziom finansowania etatów powinien być 

na tyle dobry, by ludzie chcieli tam pracować. Jeśli mają zarabiać 2.800 zł w szkole i w CUW z każdej 

z tych instytucji zrezygnują. Radny wskazał, że CUW ma teraz większą szansę niż ZEASy, ponieważ 

jest inna technologia i inny rodzaj komunikacji. Szkoły funkcją w oparciu o kilka systemów 

informatycznych, Radny stwierdził, że w gminnych jednostkach oświatowych jest 

to najprawdopodobniej PAWS co zapewnia, że z poziomu przeglądarki każda ze szkół funkcjonująca 

w CUW ma dostęp do systemu i może współredagować różne dane, które później stanowią 

o organizacji szkoły. Odnosząc się do wypowiedzi Skarbnik Gminy odnośnie odejścia od biurokracji 

papierowej na rzecz elektronicznej wskazał, że to również jest nie bez znaczenia. Radny stwierdził, 

że są to inne czasy i CUW w tym wymiarze informatycznym ma szanse zaistnieć. Ponadto wskazał, 

że jeśli będą dbali o relacje między CUW a dyrektorami szkół, by układały się w sposób partnerski 
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to CUW ma szanse przetrwać. Radny stwierdził, że zalety są spore jeśli z 12 etatów robi się 6 etatów, 

ponadto łatwiej zastąpić prace jednego człowieka drugim jak siedzą w pokojach obok siebie, a gorzej 

to wygląda jak organizować trzeba zastępstwa z różnych szkół. 

Radna A. Ankiewicz zaproponowała zmianę w projekcie uchwały na wskazanie, że siedzibą jest 

Gmina Suchy Las i gdziekolwiek ona będzie nie trzeba będzie zmieniać uchwały.  

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak poinformował, że Mecenas K. Augustyniak 

wskazuje, że musi być wskazany punkt, a nie teren. 

 

Radna J. Radzięda wraziła opinię, że co do zasady dobrze zorganizowany CUW jest dobrym 

pomysłem ale ma obawy, że jest to zrobione na szybko, brakuje Radnej wielu informacji kluczowych 

by podjąć decyzje czy jest to dobry czy zły pomył. Radna J. Radzięda złożyła wniosek formalny o 10 

minutową przerwę w obradach by Radni mogli się naradzić. 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak otworzył listę mówców, na której znaleźli 

się: Radny Z. Hącia, Radna J. Pągowska, Wójt Gminy Suchy Las G. Wojtera. Przewodniczący Rady 

Gminy poprosił o dokończenie dyskusji, po której nastąpi przerwa w obradach.  

 

Wójt Gminy Suchy Las G. Wojtera poinformował, że chciał zabrać głos przed przerwą 

by informacje, które przedstawi mogły być w trakcie narady Radnych wykorzystane. Wójt wskazał, 

że istotną z formalnego punktu widzenia informacją jest to, że w arkuszach organizacyjnych Wójt 

wykluczył wszystkie etaty, które będą objęte CUW zatem do kuratorium poszły arkusze bez 

księgowych i płacowych z pozostawieniem stanowisk kadrowych. Pewne fakty wynikające 

z procedury dotyczącej  arkuszy organizacyjnych, za które odpowiada Wójt Gminy we współpracy 

z dyrektorami szkół, się już wydarzyły. Wójt wskazał, że jest to związane ze sprawą, o której 

rozmawiali, wskazał, że nie chce mówić o jakości usług oświatowych i poziomie szkół ale chciałby 

skończyć z mitem, który mówił, że autonomiczność gminnych jednostek oświatowych się sprawdza 

i doskonale działa, gdyż niestety nie działa doskonale. Wójt poinformował, że Regionalna Izba 

Obrachunkowa wskazała w sposób nieprzyjemny dla gminy, że jedna ze szkół złożyła 

najprawdopodobniej w zeszłym roku zerowe sprawozdanie po raz drugi. Wójt poinformował, że było 

to zaproszenie dla niego do wskazania dyrektora szkoły do dyscypliny finansów. Udało się to wtedy 

wytłumaczyć, że była to sytuacja nadzwyczajna, złożono sprawozdanie zerowe ale udało się 

to uzasadnić. Wójt wskazał, że w tym roku trzeci raz złożono takie sprawozdanie. Wójt poinformował, 

że rozmawiał z dyrektorem tej jednostki, z dyrektorami i nie chciał tego robić w emocjach ale 

ta sytuacja zdecydowała, kilka momentów wstydu zdecydowało, że nie ma na co czekać. Wójt 

wskazał, że jest to trzecie podejście do utworzenia CUW i musi być udane. Chcą mieć usprawnioną 

działalność szkół w obszarze zarządzania poza pedagogicznego. Pozostałe sprawy, wyniki są bardzo 

dobre, natomiast nie może być tak, że Skarbnik Gminy wieczorami dzwoni do obcej osoby, by zrobiła 

sprawozdanie dla jednostki. Wójt wskazał, że chciałby aby Rada te dwa aspekty w dyskusji w trakcie 

przerwy wzięła pod uwagę. Wójt stwierdził, że nowe technologie i to wszystko co będzie gminę 

czekało od nowego roku zmusi do pewnych działań w trybie cyfrowym ale pozostają rzeczy, które się 

nie zmienią jak na przykład arkusze organizacyjne. Wójt wskazał, że arkusze organizacyjne 

są to nieraz 3-4 spotkania z dyrektorami i księgowymi, celem zmniejszenia kosztów, zwiększenia 

efektywności jednostki w obszarze administracyjnym, zarządczym etc. Wójt wskazał, że w kolejnych 

dniach odbędzie się spotkanie w ramach narady dyrektorów z udziałem osób zajmujących się 

zarządzaniem. Sprawozdawczość, której jednym z elementów jest stały nadzór Skarbnika Gminy nad 

realizacją dotacji. Wójt wskazał, że zebrani mają świadomość, że czasami zdarza się tak, że szkoły 

zgłaszają w planach duże zapotrzebowanie, a później szybko starają się wykorzystać środki, 

by zrealizować plan. Wójt wskazał, że tak nie może być i temu służą spotkania, które nie zawsze 

w trybie online przynoszą oczekiwany efekt. Czasami musi odbyć się spotkanie w cztery oczy, 
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by pewne kwestie wyjaśnić. Wójt podkreślił, że takich spotkań również odbywa się wiele. Stwierdził, 

że nie chce by Rada oczekiwała, by wskazał ile jest takich spotkań, ile delegacji biorą dyrektorzy 

i księgowi, gdzie będą się odbywały spotkania w ramach CUW etc. Wójt poprosił Radych 

by pozostawili to w gestii urzędu oraz CUW i na pewno załatwią to tak jak powinno być załatwione. 

Radna J. Pągowska poinformowała, że będzie mieć pytanie do Wójta Gminy oraz dwa pytania 

do Skarbnik Gminy. Radna spytała Wójta, dlaczego w dwóch pierwszych podejściach nie utworzono 

CUW. 

Wójt Gminy Suchy Las G. Wojtera stwierdził, że powodów było wiele. Wskazał, że wtedy taką 

podbudową pod realizacje projektu, pierwszy 6-7 lat temu nie były sytuacje, o których wspomniał. Nie 

było przekonania, by zdecydowanie naprawiać sytuacje czyli gruntownie przebudować kadry 

zajmujące się stroną administracyjną funkcjonowania jednostek oświatowych. Wójt odnosząc się 

do Radnych wskazał, że na pewno pamiętają jego wypowiedzi, odnośnie autonomii, samodzielności 

jednostek, zaufaniu do dyrektorów. Wójt wskazał, że w gminie była rzadka fluktuacja związana 

ze stanowiskami dyrektorów i wicedyrektorów szkół. W gminie powszechnym zjawiskiem było 

powierzenie.  

Radna J. Radzięda przerwała wypowiedź Wójta Gminy. 

 

Wójt Gminy Suchy Las G. Wojtera wskazał, że złośliwa uwaga Radnej dotyczy wykorzystywanych 

przez Wójta kompetencji, które oparte są na ocenie pracy dyrektorów szkół do powierzenia przez 

Wójta stanowiska dyrektora na podstawie opinii z kuratorium. Wójt podkreślił, że leży to w jego 

kompetencji. Wójt wskazał, że zna zdanie Radnej na ten temat ale obstawia przy tym, że wszystkie 

dotychczasowe decyzje dotyczące zmian lub powierzeń na stanowiskach dyrektorskich były dobrymi 

decyzjami. Wójt poprosił o zwrócenie uwagi na rankingi szkół, na wyniki szkół oraz na opinię 

rodziców. Szkoły z terenu gminy są dobrze zarządzane i przede wszystkim zależy to od dyrektorów 

tych szkół. Wójt wskazał, że na tamten czas w ocenie brał pod uwagę część obsługową. Dzisiaj 

niestety musi zmienić zdanie i ta wartość jaką jest jakość szkół za jakiś czas mogłaby być zagrożona, 

gdyby człon administracyjny zaczął kuśtykać, dlatego taka propozycja. Wójt wracając do odpowiedzi 

na pytanie Radnej J. Pągowskiej stwierdził, że nie pamięta przyczyny odejścia od projektu. Dodał, 

że należy pamiętać, że był taki moment gdy CUWy były prezentowane przez Ministerstwo, Krajową 

Radę Izb Obrachunkowych oraz inne organizacje jako cel stawiany JST, dopiero później wskazano, 

że dotyczyło to tych gmin które miały ZEASy, a w gminie Suchy Las nie było. 

Radna J. Pągowska odnosząc się do wspomnianych opinii przesłanych przez RIO spytała kiedy 

zostały przesłane. Radna odnosząc się do pierwszej wypowiedzi Skarbnik Gminy odnośnie 

zaprezentowania wizji CUW w gminie wskazała, że chciałaby uściślić, gdyż na posiedzeniu Komisji 

Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego rozmawiali, że nie wykluczają włączenia do CUW ani 

Zespołu Szkół w Biedrusku, ani OPS, ani CKiBP. Radna spytała czy urząd zmienił zdanie na ten 

temat. 

Wójt Gminy Suchy Las G. Wojtera uściślił, czy Radna dokładnie pytała o opinie, stanowiska, 

o których mówił. Wójt wskazał, że nigdy nie było opinii pisemnych bo taka opinia skończyłaby się 

na rozprawie przed kolegium. Dodał, że nasuwa się pytanie kto by staną przed kolegium czy Wójt, 

czy dyrektor jednostki. Poinformował, że zasada jest taka, że jeśli Wójt zgłasza dyrektora, 

to na dyscyplinę idzie dyrektor, a jeśli Wójt nie zgłosi dyrektora to sam idzie na dyscyplinę. Wójt 

poinformował, że były to opinie wyrażane w sposób zdecydowany ale w rozmowach telefonicznych, 

gdyż jak się składa zestawienie zerowe to się zazwyczaj dzwoni do Pani Prezes albo do Pani 

Wiceprezes by wytłumaczyć wystąpienie sytuacji. Wskazał, że tak robił a nawet chyba w jednym 

przypadku Pani Skarbnik dzwoniła do Pani Prezes Wróblewskiej, a w drugim przypadku była 

to rozmowa z Wiceprezes Pruską. Wójt wskazał, że teraz przekazano trzecie zestawienie zerowe ale 

nie dzwonili z uwagi na brak odwagi.   
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Skarbnik Gminy Suchy Las M. Wojtaszewska wskazała, że w swojej wypowiedzi nie mówiła, 

że wykluczyli jednostki ale w pierwszym etapie, w tej uchwale nie są wskazane jednostki jak Zespół 

Szkół w Biedrusku, GOS, OSP, CKiBP. W pierwszym etapie nie będą włączać jednostki, która dobrze 

funkcjonuje i wprowadzać do CUW odmiennych działalności jak kultura, która generuje inne zasady 

objęcia CUWem takiej jednostki niż jednostek budżetowych. Czy działalności OPS, który w tej chwili 

jest objęty nowymi zadaniami związanymi z obsługą świadczeń dla Ukraińców. Skarbnik wskazała, 

że nie jest to czas, by w gorącym okresie zmieniać w OPS organizacje pracy i przenosić do CUW. 

Skarbnik wyraziła opinię, że musi się to unormować. Poinformowała, że nie raz mówiła, że na tym 

etapie nie należy włączać zakładu budżetowego, który dobrze funkcjonuje i należy się głęboko 

zastanowić czy i w ogóle wprowadzić go do obsługi przez CUW. Stwierdziła, że przy tym zakładzie 

budżetowym trzeba rozważyć i przeliczyć sprawy związane z podatkiem VAT, ponieważ zakład 

budżetowy jest kulawą osobom prawną, działa nie tak jak jednostka budżetowa tylko ma obowiązek 

zdobywać dochody. Jest podatnikiem podatku VAT i ma możliwość na poziomie 70% rozliczania 

działalności z podatku VAT. W związku z powyższym należy wystąpić o opinię do Urzędu 

Skarbowego, jeżeli włączymy taki zakład budżetowy do struktury CUW, czy będą mieli indywidualny 

wskaźnik czy taki wskaźnik jak w CUW. A CUW jeżeli przejmie jednostki budżetowe, czyli takie 

które są w 100% finansowane z dotacji a dochody, które wygenerują muszą odprowadzać na rachunek 

gminy, nie mają żadnej możliwości rozliczenia podatku VAT. 

Radna J. Pągowska wskazała, że nie mówiła o zakładzie budżetowym, bo tą kwestię Skarbnik 

wyjaśniła na Komisji ale mówili o tym, że warto wziąć pod uwagę Zespół Szkół w Biedrusku, wtedy 

gdy sytuacja zostanie opanowana i zacznie funkcjonować jednostka w postaci CUW w jednostkach 

oświatowych podanych w projekcie uchwały. Radna wskazała, że w przyszłości trzeba pochylić się 

nad tym, by obecny Zespół Szkół w Biedrusku, przedszkole i być może nowa szkoła oraz 

w późniejszym terminie OPS i CKiBP uwzględnić w CUW.  

Radny Z. Hącia stwierdził, że sama idea, która została przedstawiona ma swoje dobre i złe strony. 

Radny wyraził opinię, że jeśli stworzą CUW to niestety powinien mieć siedzibę w Suchym Lesie, 

chociażby z tego względu, że jest to centrum gminy. Dodał, że gdy dyrektor szkoły przyjedzie 

do CUW załatwić sprawy to będzie mógł również załatwić sprawy w urzędzie i nie będzie musiał 

jechać na drugi koniec gminny. Radny stwierdził, że jest to praktyczne podejście. Wyraził opinię, 

że w praktyce okaże się jak to będzie działało. Dodał, że ze swojego doświadczenia wie jak 

funkcjonował ZEAS, natomiast w tej chwili są inne możliwości komunikacyjne.  

 

PRZERWA (01:11:28 do 01:30:40*) 

 

Skarbnik Gminy Suchy Las M. Wojtaszewska poprosiła zebranych o dokonanie dwóch zmian 

w podstawie prawnej uchwały poprzez zmianę publikatora ustawy o samorządzie gminnym 

w projekcie uchwały na Dz. U. z 2022 r. poz.  559 z późn. zm. oraz zmianę zapisu „Rada Gminy 

Suchy Las postanawia” na zapis „Rada Gminy Suchy Las uchwala, co następuje”.   

Mecenas K. Augustyniak wskazała, że poprawka nie musi być głosowana przez Radę Gminy.  

Radna J. Radzięda poinformowała, że co do zasady większość Rady jest przekonana, że centrum 

usług wspólnych jest dobrym pomysłem i jeśli jest dobrze zorganizowane to ma szanse dobrze działać. 

Radna stwierdziła, że należy spróbować, natomiast Rada Gminy, Komisja Oświaty, Kultury, Sportu 

i Spraw Społecznych oraz Komisja Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego będą się bacznie 

przyglądać budżetowi centrum usług wspólnych oraz wszelkim propozycjom finansowania jego 

działalności. Stwierdziła, że zebrani Radni liczą na to, że księgowe przejdą ze swoim sprzętem 

z elektroniką, programami do nowego lokalu i ograniczone zostaną wydatki na zakup nowych 

sprzętów, licencji, programów i mebli. Dodała, że w takim przypadku nie sądzi by pozostali Radni 
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przegłosowali takie zmiany w budżecie. Radna J. Radzięda mimo wielu wątpliwości dotyczących 

CUW zaproponowała przyjęcie statutu.  

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak wyraził prośbę by w przypadku przyjęcia 

uchwały, koszty zakupu sprzętu czy kwestii najmu lokalu nie zabiły cenowo Gminy i nie generowały 

dodatkowych kosztów. Wskazał, że Rada zdaje sobie sprawę, że nie będzie taniej niż obecnie. 

Przewodniczący Rady Gminy dodał, że jeśli jest to gaszenie pożaru to należy go ugasić. 

 

Z uwagi na brak dalszych głosów i uwag Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak 

zamknął dyskusję nad projektem uchwały.    

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak zarządził głosowanie w sprawie podjęcia 

uchwały w sprawie utworzenia jednostki budżetowej Centrum Usług Wspólnych z siedzibą w Suchym 

Lesie oraz nadania jej statutu. 

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   

W głosowaniu udział wzięło 15 Radnych. 

Za – 11: Ankiewicz A., Banaszak R., Dudkiewicz J., Jankowiak M., Łączkowski K., Pągowska J., 

Prycińska W., Przybylski M., Rozwadowski R., Słowiński G., Sztolcman T.,  

Przeciw – 1: Hącia Z., 

Wstrzymujących się – 3: Bajer M., Koźlicka I., Radzięda J. 

Uchwała została przyjęta i nadano jej numer XLVI/530/22. 

 

 

Ad. 9. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy najmu części działki 

gruntu nr 249/9 w obrębie Jelonek (01:35:55*) 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak przekazał głos Przewodniczącej Komisji 

Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radnej J. Pągowskiej w celu przedstawienie opinii 

Komisji na temat projektu uchwały.  

Przewodnicząca Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radna J. Pągowska 

poinformowała, że Komisja jednomyślnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak otworzył dyskusję nad projektem uchwały.  

Z uwagi na brak dalszych głosów i uwag Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak 

zamknął dyskusję nad projektem uchwały.    

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak zarządził głosowanie w sprawie podjęcia 

uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy najmu części działki gruntu nr 249/9 

w obrębie Jelonek. 

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   

W głosowaniu udział wzięło 15 Radnych. 

Za – 15: Ankiewicz A., Bajer M., Banaszak R., Dudkiewicz J., Hącia Z., Jankowiak M., Koźlicka I., 

Łączkowski K., Pągowska J., Prycińska W., Przybylski M., Radzięda J., Rozwadowski R., 

Słowiński G., Sztolcman T.,  

Przeciw – 0,  

Wstrzymujących się – 0.  

Uchwała została przyjęta i nadano jej numer XLVI/531/22. 
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Ad. 10. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy dzierżawy części 

działki gruntu nr 287/2 w obrębie Złotniki (01:37:14*) 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak przekazał głos Przewodniczącej Komisji 

Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radnej J. Pągowskiej w celu przedstawienie opinii 

Komisji na temat projektu uchwały.  

Przewodnicząca Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radna J. Pągowska 

poinformowała, że Komisja jednomyślnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak otworzył dyskusję nad projektem uchwały.  

Z uwagi na brak dalszych głosów i uwag Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak 

zamknął dyskusję nad projektem uchwały.    

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak zarządził głosowanie w sprawie podjęcia 

uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy dzierżawy części działki gruntu nr 287/2 

w obrębie Złotniki. 

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   

W głosowaniu udział wzięło 15 Radnych. 

Za – 15: Ankiewicz A., Bajer M., Banaszak R., Dudkiewicz J., Hącia Z., Jankowiak M., Koźlicka I., 

Łączkowski K., Pągowska J., Prycińska W., Przybylski M., Radzięda J., Rozwadowski R., 

Słowiński G., Sztolcman T.,  

Przeciw – 0,  

Wstrzymujących się – 0.  

Uchwała została przyjęta i nadano jej numer XLVI/532/22. 

 

 

Ad. 11. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy dzierżawy części 

działki gruntu nr 179/7 w obrębie Suchy Las (01:38:33*) 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak przekazał głos Przewodniczącej Komisji 

Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radnej J. Pągowskiej w celu przedstawienie opinii 

Komisji na temat projektu uchwały.  

Przewodnicząca Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radna J. Pągowska 

poinformowała, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak otworzył dyskusję nad projektem uchwały.  

Z uwagi na brak dalszych głosów i uwag Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak 

zamknął dyskusję nad projektem uchwały.    

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak zarządził głosowanie w sprawie podjęcia 

uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy dzierżawy części działki gruntu nr 179/7 

w  obrębie Suchy Las. 

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   

W głosowaniu udział wzięło 15 Radnych. 
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Za – 15: Ankiewicz A., Bajer M., Banaszak R., Dudkiewicz J., Hącia Z., Jankowiak M., Koźlicka I., 

Łączkowski K., Pągowska J., Prycińska W., Przybylski M., Radzięda J., Rozwadowski R., 

Słowiński G., Sztolcman T.,  

Przeciw – 0,  

Wstrzymujących się – 0.  

Uchwała została przyjęta i nadano jej numer XLVI/533/22. 

 

 

Ad. 12. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy dzierżawy części 

działki gruntu nr 23 w obrębie Biedrusko (01:39:44*) 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak przekazał głos Przewodniczącej Komisji 

Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radnej J. Pągowskiej w celu przedstawienie opinii 

Komisji na temat projektu uchwały.  

Przewodnicząca Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radna J. Pągowska 

poinformowała, że Komisja jednomyślnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak otworzył dyskusję nad projektem uchwały.  

Z uwagi na brak dalszych głosów i uwag Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak 

zamknął dyskusję nad projektem uchwały.    

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak zarządził głosowanie w sprawie podjęcia 

uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy dzierżawy części działki gruntu nr 23 

w obrębie Biedrusko. 

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   

W głosowaniu udział wzięło 15 Radnych. 

Za – 15: Ankiewicz A., Bajer M., Banaszak R., Dudkiewicz J., Hącia Z., Jankowiak M., Koźlicka I., 

Łączkowski K., Pągowska J., Prycińska W., Przybylski M., Radzięda J., Rozwadowski R., 

Słowiński G., Sztolcman T.,  

Przeciw – 0,  

Wstrzymujących się – 0.  

Uchwała została przyjęta i nadano jej numer XLVI/534/22. 

 

 

Ad. 13. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany składu osobowego Komisji Oświaty, Kultury, 

Sportu i Spraw Społecznych (01:40:55*) 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak wskazał, że projekt uchwały nie był 

opiniowany przez żadną z komisji. Dodał, że jest on pokłosiem złożonego wniosku Radnej 

I. Koźlickiej o rezygnacji z członkostwa w Komisji.   

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak otworzył dyskusję nad projektem uchwały.  

 

Radna I. Koźlicka poinformowała zebranych, że zapewniła Przewodniczącą Komisji Oświaty, 

Kultury, Sportu i Spraw Społecznych Radną J. Radzięde, że w dalszym ciągu nie zamyka drogi, 

by uczestniczyć w posiedzeniach komisji, czuje się z nią związana i chce kontynuować współprace. 

Radna wskazała, że podjęcie nowych zobowiązań podyktowało taką, a nie inną decyzję. 
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Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak wskazał, że zgodnie z uchwałą skład komisji 

powinien wynosić do 7 osób, a w związku z rezygnacją Radnej I. Koźlickiej skład Komisji Oświaty, 

Kultury, Sportu i Spraw Społecznych liczyć będzie 6 członków co jest jak najbardziej zgodne 

z nomenklaturą i uchwałą. 

 

Z uwagi na brak dalszych głosów i uwag Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak 

zamknął dyskusję nad projektem uchwały.    

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak zarządził głosowanie w sprawie podjęcia 

uchwały w sprawie zmiany składu osobowego Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw 

Społecznych. 

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   

W głosowaniu udział wzięło 15 Radnych. 

Za – 14: Bajer M., Banaszak R., Dudkiewicz J., Hącia Z., Jankowiak M., Koźlicka I., Łączkowski K., 

Pągowska J., Prycińska W., Przybylski M., Radzięda J., Rozwadowski R., Słowiński G., Sztolcman 

T.,  

Przeciw – 0,  

Wstrzymujących się – 1: Ankiewicz A. 

Uchwała została przyjęta i nadano jej numer XLVI/535/22. 

 

 

Ad. 14. Informacje: Wójta Gminy (01:43:28*) 

Zastępca Wójta Gminy M. Buliński poinformował o sprawach z zakresu Referatu Komunalnego:  

− Trwają prace wiosenne związane z oznakowaniem poziomym, pionowym, remontami nawierzchni 

bitumicznych oraz dróg gruntowych,   

− Zakończono przeglądy placów zabaw, trwają końcowe prace, modernizacje, wymieniono 

we wszystkich piaskownicach piasek,  

− Modernizacja oświetlenia gminnego – etap związany z wymianą opraw oświetleniowych 

w miejscowości Golęczewo w licznie 140 sztuk oraz w Zielątkowie w liczbie 91 sztuk. Został 

ogłoszony przetarg z terminem składania ofert do 16 maja br. otwarcie ofert nastąpi 24 maja br. 

− Projekt organizacji ruchu na Osiedlu Suchy Las Zachód – przystąpiono do realizacji I etapu 

projektu, który odbywa się na ulicach Szkolnej, Poziomkowej, Ogrodowej, Promienistej, 

Powstańców Wielkopolskich, gdzie wykonano przejścia dla pieszych, progi zwalniające oraz 

nowe oznakowanie, 

− Projekt organizacji ruchu na Osiedlu Suchy Las Wschód – podjęto analizie kolejne zgłoszone 

uwagi do projektu organizacji ruchu,   

− Osiedle Grzybowe ulica Sosnowa – sprawa przeglądu kolektora i kanalizacji deszczowej – 

wykonano przegląd, kamerowanie oraz oczyszczanie. Po powyższych pracach odnaleziono dużo 

pozostałości z odpadów budowalnych, gruzu i worków. W tej chwili kolektor jest wyczyszczony 

i drożny, a z oceną należy poczekać do dużego deszczu.  

 

Odnośnie realizacji zadań inwestycyjnych Zastępca Wójta Gminy Suchy Las M. Buliński 

poinformował o poniższych przedsięwzięciach:  

− Suchy Las – przebudowa sali gimnastycznej SP1 – zatwierdzono ekspertyzę ppoż., co pozwoli 

w czerwcu na kontynuacje prac – kolejny etap prace projektowe na bazie wykonanej koncepcji, 

− Suchy Las – budowa ulicy Modrakowej – Tryb zaprojektuj wybuduj. Toczy się postępowanie 

w Starostwie Powiatowym o wydanie decyzji pozwolenia na budowę, 
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− Suchy Las – przebudowa ulicy Zachodniej – Tryb zaprojektuj wybuduj. Trwają prace związane 

z przygotowaniem dokumentacji, 

− Chludowo – budowa kanalizacji sanitarnej w ulicy Słonecznej – zakończono rozruchy 

przepompowni. Trwa kompletacja dokumentów do odbioru końcowego przez Aquanet, 

− Golęczewo – budowa kanalizacji sanitarnej i wodociągów – etap IV Golęczewo Północ – Prace są 

kontynuowane,  

− Budowa dróg ulica Polna i Modrakowa w Golęczewie – wybrano wykonawcę firmę KOST-BUD 

z Lądu z terminem realizacji odcinków ulicy Polnej i Modrakowej – wrzesień 2022. Rozpoczęcie 

prac na przełomie maja-czerwca br, 

− Zielątkowo – budowa kanalizacji sanitarnej etap II, ulice Słoneczna, Wspólna, Wyrzykowskiej, 

Morwowa – rozruchy przepompowni zakończono. W przygotowaniu dokumenty do zgłoszenia 

zakończenia prac do PINB i odbioru końcowego przez Aquanet,  

− Złotniki – Wieś – budowa świetlicy wiejskiej – system zaprojektuj wybuduj – po wstrzymaniu 

prac związanych z odkryciem fundamentów, prace zostały wznowione. Aktualnie wykonywana 

jest wymiana gruntu i dodatkowa stabilizacja, 

− Budowa ulicy Św. Michała w Jelonku – zakończono inwestycje. Złożono dokumenty zgłoszenia 

do odbioru do PINB. Po uzyskaniu zaświadczenia z PINB nastąpi odbiór końcowy, 

− Budowa ulicy Świerkowej w Zielątkowie – prace budowlane zakończono. Złożono dokumenty 

o zakończeniu prac do PINB, 

− Budowa oświetlenia na terenie Gminy Suchy Las – w toku procedura przetargowa. Wpłynęły 

oferty w kwotach od 198.606,99 zł do 283.783,52 zł. Zakres inwestycji: Chludowo – budowa 

oświetlenia przy placu ul. Rynek, Suchy Las – budowa oświetlenia ulicy Poziomkowej pomiędzy 

ul. Stefańskiego a ul. Szkółkarską, Osiedle Złotniki – wykonanie oświetlenia na ulicy Jelonkowej 

od ul. Pigwowej do ul. Czołgowej oraz Zielątkowo – budowa lampy na ul. Leśnej przy OSP, 

− Nowe projekty oświetlenia – zawarto umowy na projekty oświetlenia w Złotkowie ul. Oliwkowa,  

Zielątkowo ul. Świerkowa, Biedrusko ul. Błękitna i Zjednoczenia, Suchy Las ul. Krańcowa 

i Jagodowa oraz Zielątkowo przy ulicy Sportowej alejki asfaltowe. Na tych zadaniach rozpoczęły 

się prace projektowe.  

 

Zastępca Wójta Gminy Suchy Las M. Buliński przekazał informacje o przetargach:  

− Biedrusko – budowa nowego budynku przedszkolno-szkolnego – I etap koncepcja i projekt – 

po otwarciu trwa badanie ofert. Wpłynęło 5 ofert w kwotach od 233.700,00 zł (oferta jest 

obarczona błędem) do kwoty 797.744,00 zł. Druga najniższa oferta wyniosła 239 850,00 zł. 

 

Informacje Przewodniczącego Rady Gminy (01:50:39*) 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak złożył gratulacje na ręce Radnej 

A. Ankiewicz za wybór na kolejną 5 letnią kadencje pełnienia funkcji Przewodniczącej Zarządu 

Osiedla Suchy Las Wschód.  

 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował o wpływie do Biura Rady następującej korespondencji:  

− pismo OPS przekazujące w załączeniu ocenę zasobów pomocy społecznej za rok 2021 – 

Przewodniczący przekazał pismo na ręce Przewodniczącej Komisji Oświaty, Kultury, Sportu 

i Spraw Społecznych,  

− Schronisko z siedzibą w Skałowie złożyło zaproszenie w im. Zarządu Związku Gminnego 

do złożenia wizyty w schronisku Radnych z komisji, która w zakresie swoich działań jest 

związana z ochroną środowiska. Przewodniczący odczytał zaproszenie i skierował pismo 
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do Przewodniczącego Komisji Porządku Publicznego, Ochrony Środowiska i Spraw 

Komunalnych, 

− Kserokopia pisma kierowanego na ręce Wójta Gminy Suchy Las – pismo złożone przez prezesa 

zarządu SKF RED BOX dotyczące organizacji turnieju mikołajkowego oraz półkolonii zimowych. 

Do wglądu w Biurze Rady.  

 

Informacje Przedstawiciela gminy w Stowarzyszeniu Gmin i Powiatów Wielkopolski (01:54:09*) 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak poinformował, że w minionym okresie nie 

doszło do spotkania Rady przy Stowarzyszeniu Gmin i Powiatów Wielkopolski. Wskazał, 

że planowane jest posiedzenie Komisji ds. Powiatu w dniu 7 czerwca br. 

Radny K. Łączkowski poinformował, że Komisja ds. Społecznych, Oświaty i Kultury przy 

Stowarzyszeniu Gmin i Powiatów Wielkopolski w minionym okresie nie obradowała.  

 

 

Informacje Przewodniczących Komisji Rady (01:54:56*) 

Przewodnicząca Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radna J. Pągowska 

wskazała, że Komisja obradowała w maju dwukrotnie. Zajmowała się opiniowaniem projektów 

uchwał na sesje oraz pochyliła się nad rozwiązaniami komunikacyjnymi w rejonie ulic Obornickiej 

i Fortecznej.   

 

Przewodniczący Komisji Porządku Publicznego, Ochrony Środowiska i Spraw Komunalnych 

Radny M. Bajer poinformował, że Komisja zebrała się w dniu 17 maja br. Komisja obradowała 

na temat sytuacji bezpieczeństwa dzieci podczas wakacji oraz o konkursie gminnym „Bezpieczna 

droga do szkoły” organizowanym przez Straż Gminną oraz Przewodnicząca Zarządu Osiedla Suchy 

Las S. Szenk.  

 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych Radna J. Radzięda 

poinformowała, że Komisja w minionym miesiącu obradowała raz. Komisja zajmowała się kosztami 

utrzymania przedszkoli. Wskazała, że członkowie Komisji zaplanowali wyjazdy związane 

ze szkołami. Przewodnicząca zaprosiła Radnych, zwłaszcza tych, którzy nigdy nie byli w placówce 

w Chludowie oraz w Biedrusku. Przekazała terminarz: 31 maj br., godzina 9:00 wizytacja 

w Chludowie i Golęczewie, 13 czerwca br. godzina 9:00 wizytacja Zespołu Szkół w Biedrusku.   

 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Radna I. Koźlicka poinformowała, że w minionym okresie 

Komisja obradowała dwukrotnie 16 i 18 maja br. Komisja przygotowuje opinię ze sprawozdania 

z wykonania budżetu Gminy Suchy Las za rok 2021.  

 

Przewodniczący Skarg, Wniosków i Petycji Radny K. Łączkowski poinformował, że Komisja 

w minionym miesiącu obradowała w dniu 14 maja br. i rozpatrywała skargę na działanie Wójta Gminy 

Suchy Las. Wskazał, że skarga została rozpatrzona i zostanie przedstawiona na sesji czerwcowej.  

 

 

Ad. 15. Interpelacje i zapytania Radnych (01:58:14*) 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak poinformował o wpływie wspólnej 

interpelacji Radnej I. Koźlickiej oraz Radnego J. Dudkiewicza. Do zapóźniania na BIP Gminy Suchy 

Las. 
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Ad. 16. Wolne głosy i wnioski (01:58:39*) 

 

Radny Z. Hącia spytał Wójta Gminy kiedy zostanie ogłoszony przetarg na remont boiska w szkole 

w Chludowie. Ponadto kiedy zostanie wykonany projekt i koncepcja zagospodarowania boiska przy 

ulicy Tysiąclecia w Chludowie. Dodał, że na zadanie są zabezpieczone środki w budżecie. Następnie 

Radny wskazał, że w budżecie sołectwa Chludowo znajdują się środki na napowietrzenie stawu a nie 

zostało to jeszcze wykonane. Radny wskazał, że chciałby aby władze wyższe spojrzały na zadania 

z góry. Radny kontynuując wskazał, że podobnie sytuacja ma miejsce z realizacją ławek w Chludowie, 

na które jest projekt ale nie wiadomo kiedy będzie to zrobione. Radny poruszył kwestię remontu 

dworca autobusowego, spytał czy ZTM przekazał informacje jak ma wyglądać ruch autobusów 

gminnych. 

Zastępca Wójta Gminy Suchy Las M. Buliński poinformował, że nie mówił o sprawach z zadań 

Referatu Komunalnego, gdyż w tym przypadku najlepiej kontaktować się bezpośrednio z Referatem. 

Zastępca Wójta wskazał, że sprawa napowietrzania stawu w Chludowie jest ruszona. Podkreślił, 

że nikt zadań nie lekceważy są one realizowane po kolei. Odnośnie przetargu na boisko szkolne 

Zastępca Wójta przekazał taką samą informację jak sprzed 3 tygodni. Urząd czeka na rozstrzygnięcie 

konkursu z Ministerstwa Sportu, jeżeli nie uda się pozyskać w ten sposób dotacji to we wrześniu 

będzie nabór na granty inwestycyjne dla gmin z lokalnej grupy działania, gdzie jest szansa 

na uzyskanie większej dotacji. Zastępca Wójta wskazał, że nie można ogłaszać przetargu przed 

konkursem, ponieważ nie dostaną dotacji. Tak działa ten mechanizm, że najpierw przyznanie dotacji, 

a później ogłaszany jest przetarg. Odnośnie autobusów gminnych i kwestii remontu dworca Pestki, tak 

jak zapewniali urząd zgłosił uwagę dotyczącą organizacji przejazdów na pętlę na ulicy Piątkowskiej 

i ZTM przyjął wniosek. Zastępca Wójta wskazał, że ZTM ma problem z rozstrzygnięciem przetargu 

na inwestycję, dlatego decyzje są odwlekane i jeśli inwestycja ruszy to zgodnie z oczekiwaniami linie 

będą miały zmieniony przebieg.  

 

Radny J. Dudkiewicz spytał o realizację przetargu dot. budowy monitoringu gminnego. Radny 

zaprosił w imieniu swoim oraz Radnej I. Koźlickiej na festyn integracyjny z okazji jubileusz osiedla 

Grzybowego mając na uwadze 25 lecie osiedla, który odbędzie się w dniu 11 czerwca br. 

Zastępca Wójta Gminy Suchy Las M. Buliński poinformował, że prace związane z budową 

monitoringu się toczą. Wskazał, że brał udział w 2-3 spotkaniach roboczych po podpisaniu umowy. 

Obecnie zespoły robocze współpracują ze sobą. Odbyła się wizja terenowa w miejscach gdzie mają 

być zlokalizowane kamery w nowych punktach, prace się toczą zgodnie z założonym 

harmonogramem. Zastępca Wójta przypomniał, że w przeciągu pierwszego półrocza mają zostać 

wymienione stare kamery, uruchomione nowe kamery, ma zostać postawiony nowy system oraz 

uruchomienie końcówek w siedzibie policji, straży gminnej oraz w referacie bezpieczeństwa. 

W kolejnym etapie nastąpi budowa nowych lokalizacji. Zastępca Wójta wskazał, że wykonawca 

deklaruje, że te dwa etapy będzie wykonywał równolegle i być może będzie to wykonane szybciej niż 

założenie w przetargu.  

Zastępca Wójta Gminy Suchy Las M. Buliński zaprosił zebranych na Dni Gminy Suchy Las, które 

odbędą się 25 czerwca br. Zastępca Wójta wskazał, że impreza rozpocznie się kolejnym już piłkarskim 

memoriałem Piotra Koperskiego dla jednostek pomocniczych i samorządów, a na terenie boisk 

przyszkolnych będzie wiele atrakcji dla dzieci i dla młodzieży. Dodał, że na scenie zagrają dwie 

gwiazdy Małgorzata Ostrowska z zespołem oraz zespół Nocny Kochanek.  

Radny J. Dudkiewicz podziękował władzom gminnym za wsparcie finansowe w organizacji festynu 

na Osiedlu Grzybowym, który jest początkiem całego cyklu imprez z okazji Dni Gminy Suchy Las.  
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Radna I. Koźlicka spytała czy na ten moment wiadomo kiedy rozpocznie się budowa drogi 

rowerowej wzdłuż ulicy Muchomorowej na Osiedlu Grzybowym. Wskazała, że trwa sezon letni, 

rowerowy, widać nasilenie ruchu stąd pytanie czy jest szansa, by z tej realizacji jeszcze można było 

skorzystać. Radna kierując wypowiedź do Mecenas wskazała, że Radni spodziewali się na sesji 

projektu uchwały naprawczej w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego rejon 

ulicy Złotnickiej i Sosnowej. Radna poprosiła o krótkie wyjaśnienie jakie powody stały 

na przeszkodzie, że na sesji nie doszło do wprowadzenia projektu uchwały do programu sesji.  

Mecenas K. Augustyniak poinformowała, że pojawiła się wątpliwość prawna, czy Radni mogą 

bezpośrednio przystąpić do procedowania uchwały trybie art. 19 ustawy czy najpierw wymagałoby 

przeprowadzenia przynajmniej w jakimś zakresie postępowania zgodnego z ustawą. Wskazała, 

że wobec takiej wątpliwości Wójt Gminy zdecydował, by złożyć dodatkowe zapytanie do WOKISS, 

by wątpliwości wyjaśnić.  

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak wskazał, że czekają na opinię.  

Zastępca Wójta Gminy Suchy Las M. Buliński odpowiadając na pytanie Radnej I. Koźlickiej 

odnośnie drogi rowerowej wskazał, że sprawdzi na jakim etapie jest zadanie. Dodał, że chyba czekają 

na ostateczne zatwierdzenie projektu budowlanego. Zastępca Wójta wskazał, że sprawdzi i przekaże 

informacje po sesji. Dodał, że nie będzie przeciwskazań by przetarg ogłosić i ścieżkę realizować. 

 

Radna J. Pągowska spytała czy urząd otrzymał odpowiedź ze Starostwa Powiatowego odnośnie 

decyzji dotyczącej rozwiązań komutacyjnych w rejonie ulic Obornickiej i Fortecznej w Suchym Lesie. 

Ponadto spytała czy straż gminna uzyskała dostęp do CEPIK.  

Zastępca Wójta Gminy Suchy Las M. Buliński odpowiedział, że jeszcze nie odbyła się kontrola 

zatem czekają na wizytacje.   

Wójt G. Wojtera poinformował, że przyszła odpowiedź ze Starostwa i jest to negatywna opinia 

o projekcie.  

 

Radna A. Ankiewicz spytała o projekt i pozwolenie na budowę ulicy Linkowskiego w Suchym Lesie. 

Radna zwróciła się do sołtysów i przewodniczących zarządów osiedli z prośbą o koordynacje zgłoszeń 

drużyn do udziału w memoriale. Wskazała, że mieszkańcy są zainteresowani ale nie wiedzą w jaki 

sposób się zgłaszać. Wskazała, że drużyny będą sześciodobowe w tym bramkarz, maksymalnie mogą 

liczyć jedenastu graczy w tym panie. Zgłoszenia należy kierować do GOS.  

Zastępca Wójta Gminy Suchy Las M. Buliński poinformował, że projektant złożył wniosek 

do Aquanet o zatwierdzenie projektu. Wskazał, że zgodnie z informacją ZUT uzgadnianie 

dokumentacji w Starostwie powinno odbyć się do końca tygodnia. Po ZUT chcą przekazać 

do Starostwa ostateczny projekt jako zgłoszenie, a Starostwo będzie miało 3 tygodnie na rozpatrzenie. 

Dodał, że kilku mieszkańców zgłaszało się w tej sprawie. Zastępca Wójta wskazał, że jest szansa, 

że na przełomie sierpnia-września zakres wodociągu z kanalizacją sanitarną zostanie zrealizowany.  

 

Radna J. Pągowska spytała czy kolejny krok w sprawie rozwiązania komunikacyjnego w rejonie ulic 

Obornicka i Forteczna będzie polegał na pozostawieniu wjazdu i wyjazdu z ulicy Obornickiej i tyłem 

czy urząd będzie dalej próbował działać w kwestii rozwiązań komunikacyjnych modernizacji ulicy 

Fortecznej.  

Wójt Gminy Suchy Las G. Wojtera poinformował, że Starosta wydał opinię negatywną ale 

z pewnymi propozycjami, które się nie zmieniają i w każdej opinii jest wskazanie Ministra 

Infrastruktury, który może wydać odstępstwo. Wójt wskazał, że w sprawie częściowej modernizacji 

ulicy Fortecznej oraz oddzielenia przebudowy ulicy Obornickiej, nie podjęli decyzji czy o takie 

odstępstwo wystąpić. Wójt wskazał, że mają również stanowisko jako podsumowanie posiedzenia 

Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego, by bardziej kompleksowo ująć organizację 
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ruchu w rejonie ulic Nektarowej, Obornickiej, Konwaliowej, Fortecznej. Wójt wskazał, że raczej 

w tym kierunku będą szli ale podkreślił, że nie mają środków przeznaczonych na to zadanie i muszą 

przygotować na kolejną sesję prognozę ile opracowanie koncepcyjne w tym rejonie będzie kosztowało 

i wtedy wystąpią do Rady o środki na taką koncepcję drogową.  

 

Sołtys wsi Golęczewo K. Kachel odnosząc się do inwestycji kanalizacyjnych na terenie Golęczewa, 

których realizację zaplanowano na czerwiec, spytała o termin planowanego ogłoszenia przetargu 

na ulicę Krętą oraz Boczną.   

Zastępca Wójta Gminy Suchy Las M. Buliński wskazał, że nie ma terminu ale jutro jeśli Sołtys 

pozwoli, sprawdzi i przekaże informacje.   

 

Przewodnicząca Zarządu Suchy Las Zachód S. Szenk zaprosiła zebranych oraz mieszkańców 

na festyn z okazji Dnia Dziecka, który odbędzie się 4 czerwca br. w godzinach od 15:00 do 19:00.  

 

Radny M. Bajer wskazał, że z komunikatu przedstawionego przez Zastępcę Wójta wynika, 

że w wielu miejscowościach będzie budowane oświetlenie, a Golęczewo nie zostało wymienione.  

Zebrani wskazali, że informacje odnośnie inwestycji na terenie Golęczewa zostały omówione przez 

Zastępcę Wójta Gminy.  

Zastępca Wójta Gminy Suchy Las M. Buliński poinformował, że w ramach etapowej modernizacji 

oświetlenia w Golęczewie wymienione zostanie 140 sztuk opraw na ledowe, a w Zielątkowie 

91 opraw. Przetarg jest ogłoszony, a w dniu 24 maja br. będzie otwarcie ofert.  

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Suchy Las T. Sztolcman odnosząc się do wypowiedzi Zastępcy 

Wójta Gminy odnośnie zakończenia prac budowalnych na ulicy Świerkowej przypomniał o sprawie 

przystanku i wgniecionego chodnika oraz krawężników. Podkreślił, że zdjęcia zostały przekazane 

do urzędu po sesji kwietniowej. Ponadto Wiceprzewodniczący Rady Gminy przypomniał, że odbył się 

wspólny spacer wzdłuż ulicy Dworcowej w Zielątkowie, podczas którego urzędnicy notowali miejsca 

do poprawienia po pracach budowlanych. Dodał, że żadne poprawki nie zostały wykonane. Wskazał, 

że chodnik po stronie ulicy Chludowskiej jak był powgniatany tak jest powgniatany. 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy kierując pytanie do Zastępcy Wójta Gminy spytał czy zostanie 

to poprawione czy już tak zostanie.  

Zastępca Wójta Gminy Suchy Las M. Buliński poinformował, że prace przy ulicy Świerkowej 

są aktualne, Referat Budowlano Inwestycyjny ma wszystko wynotowane i będzie tego wymagał. 

Zastępca Wójta Gminy wskazał, że pierwsze prace porządkujące działkę się odbyły. Stwierdził, 

że zebrani mają świadomość, że stary chodnik wzdłuż ulicy Chludowskiej, gdyby mu się dokładnie 

przypatrzyć to pewnie wymagałby przełożenia na całej długości, co na tą chwile nie wchodzi w grę, 

gdyż nie ma takich planów. Natomiast miejsca wskazywane i wspólnie uzgodnione do naprawy jak 

najbardziej.  

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Suchy Las T. Sztolcman stwierdził, że wskazywali i ustalali, 

że ten chodnik od ulicy Obornickiej do torowiska również będzie ujęty, gdyż został zniszczony 

podczas prac inwestycyjnych przez autobusy oraz samochody objeżdżające wykopy. 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Suchy stwierdził, że należałoby właśnie chodnik przełożyć.  

 

Radny M. Przybylski poruszył kwestię przetargu na wymianę kotłów. Radny spytał czy sprawa 

ruszyła czy zostanie ogłoszony trzeci przetarg. Ponadto Radny wyraził nadzieje, że w przypadku 

niepowodzenia przetargu koncepcja nie zostanie zaniechana ale będzie pomysł, by zrobić 

to skutecznie.  
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Zastępca Wójta Gminy Suchy Las M. Buliński poinformował, że dokumenty do przetargu zostaną 

w tym tygodniu przekazane do Biura Zamówień Publicznych. Jest sześć lokalizacji oraz będzie 

siódma, która zgodnie z informacją z gazowni dołączy pod koniec sierpnia, ponieważ wymaga 

wykonania przyłącza. Zastępca Wójta wskazał, że nie czekają z przetargiem na siódmą lokalizację, 

gdyż wszystko może się przedłużyć w gazowani. Zastępca Wójta wskazał, że za około 3 tygodnie 

odbędzie się składanie ofert.  

 

Radny M. Bajer odnosząc się do kwestii oświetlenia w Golęczewie wskazał, że mieszkańcy ulicy 

Lazurytowej chcieliby oświetlenia ulicy, ponieważ jest ciemno, a z uwagi na budowę kanalizacji dość 

mokro i topią się w błocie. Radny wskazał, że wspólnie z mieszkańcami wysyłali listy do urzędu w tej 

sprawie i chcą, by tą sytuację jak sobie życzą mieszkańcy poprawić. 

Zastępca Wójta Gminy Suchy Las M. Buliński wskazał, że w tej sytuacji należy złożyć wniosek 

do budżetu najlepiej przyszłorocznego. 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak stwierdził, że obecnie nie ma środków 

finansowych na to zadanie. Przewodniczący Rady Gminy przypomniał o sprawie pylonów na ulicy 

Powstańców Wielkopolskich w Biedrusku.  

 

Z uwagi na brak dalszych głosów i uwag Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak 

zamknął dyskusję nad projektem uchwały.    

 

Ad. 17. Zamknięcie sesji (02:23:58*) 

 

Wobec braku innych głosów w dyskusji Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak 

zamknął XLVI sesję Rady Gminy Suchy Las VIII kadencji w dniu 23 maja 2022 r. o godz. 18:52. 

 

 

          Sporządziła:      Przewodniczący Rady 

        Agata Schmidt                                     Gminy Suchy Las 

        Radosław Banaszak  

 

 

 

* Wskazane okresy czasowe odnoszą się do nagrania audio-video.  

 

 

 


